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De imperativo (gebiedende wijs)
	Regelmatige werkwoorden

	
	girar
	beber
	abrir

	tú
	gira
	bebe
	abre

	Usted
	gire
	beba
	abra

	ustedes
	giren
	beban
	abran



Regel voor de regelmatige werkwoorden:
La forma tú del imperativo de los verbes es el 3e pers. Presente singular:
De vorm jij in de gebiedende wijs is zoals de 3e persoon in de presente tijd (tegenw.tijd)

Verbos del grupo –AR el imperativo tú termina en A y el imperativo USTED termina en E
Verbos del grupo –ER el imperativo tú termina en E y el imperativo USTED termina en A
Verbos del grupo –IR el imperativo tú termina en E y el imperativo USTED termina en A

Pero CUIDADO porque esa regla no explica estas otras formas de imperative USTED también regulars:  Maar deze regel geldt niet voor deze vormen van de 3e pers enkelvoud die nochtans ook regelmatig zijn, maar waarvan in de presente de 1e persoon onregelmatig is!

La forma usted del imperativo de los verbos es el 1e pers presente singular:
-o + e (- ar)
+a (-er –ir) 

oír→		 oiga
poner→ 	ponga
salir→	salga
conducir→	conduzca

	Onregelmatige werkwoorden

	
	poner
	hacer
	Mantener handhaven

	tú
	pon
	haz
	mantén

	Usted
	ponga
	haga
	mantenga

	ustedes
	pongan
	hagan
	mantengan



	Werkwoorden met klinkerwisseling

	
	cerrar
	probar

	tú
	cierra
	prueba

	Usted
	Cierre
	pruebe

	ustedes
	cierren
	prueben



Bij de bevestigende imperativo wordt het persoonlijk voornaamwoord altijd aan het werkwoord vast geschreven: siéntese, córtela. 
Als de klemtoon op de derde lettergreep van achteren valt, dan komt hierop een geschreven accent.
Opgelet!: toca wordt toque omwille van de klank die hetzelfde moet blijven!


El imperativo afirmativo (de bevestigende gebiedende wijs)
1.Voor werkwoorden die eindigen op –ar
	hablar

	tú
	habla
	spreek!

	usted
	hable
	spreekt u !

	Nosotros
	hablemos
	laten we spreken!

	Vosotros
	hablad
	spreek (t)

	ustedes
	hablen
	spreekt u!



Andere w.w. op dezelfde manier vervoegd : trabajar, andar

· De bevestigende (of positieve) vorm van de 2de persoon meervoud (= de vosotros vorm) vormen we door de –r van de inifinitiefuitgang te vervangen door –d
2. Voor werkwoorden die eindigen op –er
	comer

	tú
	come
	eet!

	usted
	coma
	eet u !

	Nosotros
	comamos
	laten we eten!

	Vosotros
	comed
	eet!

	ustedes
	coman
	eet u!



Andere w.w. op dezelfde manier vervoegd: beber, creer, leer 

· Ook hier weer wordt de ‘vosotros’ vorm gevormd door de –r van de infinitiefuitgang te vervangen door -d
3. Voor werkwoorden die eindigen op –ir
	vivir

	tú
	vive
	leef!

	usted
	viva
	leeft u !

	Nosotros
	vivamos
	laten we leven!

	Vosotros
	vivid
	leef (t)

	ustedes
	vivan
	leeft u!



Andere w.w. op dezelfde manier vervoegd: escribir, repetir
· De –i van de infinitiefuitgang wordt enkel behouden in de vosotros-vorm.
· Ook hier weer wordt de ‘vosotros’ vorm gevormd door de –r van de infinitiefuitgang te vervangen door-d
Opletten: 
Volver (ue): laten we terugkeren! : volvamos
Esperar: laten we wachten!: esperemos
Wacht (jullie) op de hoek van de straat!: esperad en la esquina de la cale.
Dormir (ue): 	slaap goed!: duerme bien
			slaapt u goed!: duerma bien
Pensar (ie): denk (denken jullie) ook aan uw boeken: pensad en vuestros libros

El imperativo afirmativo irregulares (onregelmatige ww in gebiedende wijs)

	
	tú
	usted
	ustedes
	vosotros

	Conducir
	conduce
	conduzca
	conduzcan
	conducid

	Conocer
	conoce
	conozca
	conozcan
	conocid

	Construir
	construye
	construya
	construyan
	construid

	Contar
	cuenta
	cuente
	cuentan
	contad

	Continuar
	continúa
	continúe
	continúen
	continuad

	Dar
	da
	dé
	den
	dad

	Decir
	di
	diga
	digan
	decid

	Dormir
	duerme
	duerma
	duerman
	dormid

	Enviar
	envía
	envíe
	envíen
	enviad

	Hacer
	haz
	haga
	hagan
	haced

	Ir (se)
	ve(te)
	vaya
	vayan
	id

	Jugar
	juega
	juege
	juegen
	jugad

	Oler (snuffelen)
	huele
	huela
	huelan
	oled

	Pedir
	pide
	pida
	pidan
	pedid

	Penzar
	piensa
	piense
	piensen
	pensad

	Poner (se)
	Pon(te)
	ponga
	pongan
	ponged

	Salir
	sal
	salga
	salgan
	salid

	Traer
	trae
	traiga
	traigan
	traed

	Venir
	ven
	venga
	vengan
	venid

	Volver
	vuelve
	vuelva
	vuelvan
	volved



Dit zijn de meest gebruikte, voorkomende werkwoorden.
Algemen regel: is er een klinkerverandering in de presente, dan ook in de gebiedende wijs!
In de vosotros vorm: laatste medeklinker wordt -d
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